
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 23. januar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 464 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 464:  

”Ministeren bedes oplyse, i hvor mange sager inden for de sidste fem år, der er sket 

frakendelse af autorisation og kort skitsere baggrunden for de enkelte frakendelser.” 

 

Svar: 

Mit ministerium har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet et bidrag fra Sty-

relsen for Patientsikkerhed, som jeg kan henholde mig til. 

 

Styrelsen for Patientsikkerhed oplyser følgende: 

 

”Styrelse  har forstået spørgs ålet so  et spørgs ål o  a tallet af afgørelser om 

midlertidig autorisationsfratagelse efter autorisationslovens § 9, stk. 1. 

  

Styrelsen for Patientsikkerhed skal bemærke, at styrelsen generelt er tilbageholdende 

med at oplyse om tal over tilsynsforanstaltninger fra styrelsens datasystem fra før 

2017. Dette skyldes, at styrelsen har kunnet konstatere, at tallene for sanktionstyper 

trukket før denne dato i almindelighed ikke giver et helt retvisende billede af styrelsens 

praksis. Dette skyldes formentlig, at styrelsen i starten af 2017 indførte en mere strøm-

linet registrering af styrelsens tilsynsforanstaltninger, hvorfor data fra før denne dato 

kan være behæftet med en vis usikkerhed. 

 

Styrelsen for Patientsikkerhed er aktuelt er i gang med en større evalueringsopgave på 

baggru d af ”Ko issoriu  for evalueri g af de ye tilsy ssa ktio er”, so  er udar-
bejdet af Sundheds- og Ældreministeriet. I kommissoriet ønskes afklaret udviklingen af 

sanktioner fra den ændring af autorisationsloven, der trådte i kraft 1. juli 2016. Det 

fremgår af kommissoriet, at evalueringsarbejdet forventes afsluttet i første halve år af 

2019 og omhandler blandt andet autorisationsfratagelser.  

 

Der er i forbindelse med evalueringsarbejdet foreløbigt fastslået, at der siden lovæn-

dringen 1. juli 2016 og frem til 31. december 2018 er truffet afgørelse om autorisati-

onsfratagelse i 68 sager efter autorisationslovens § 9, stk. 1. 53 af sagerne vedrører 

egnethedsproblematikker, 13 vedrører faglige problematikker, og to sager vedrører så-

vel faglighed som egnethedsproblematikker. Egnethedsproblematikker omhandler 

blandt andet alkoholmisbrug og psykisk sygdom. 

 

Da der er tale om en større evaluering, vil resultaterne kunne foldes nærmere ud i for-

læ gelse af et afsluttet evalueri gsarbejde.”  
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Side 2 

Jeg skal for en god ordens skyld bemærke, at det kommissorium, der er nævnt i svar-

bidraget fra Styrelsen for Patientsikkerhed er bilagt besvarelsen af spørgsmål 466 (alm. 

del). 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Ellen Trane Nørby      /      Katrine Bisballe 
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